
— Наш заклад засновано
згідно з наказом №    70 від 1
квітня 1977року МОЗ СРСР
як медико-санітарна частина
№    132, що в роки незалеж-
ності України була перейме-
нована у спеціалізовану ме-
дико-санітарну частину №    3. 

Пройшовши певний іс-
торичний шлях, СМСЧ ма-
ла різне підпорядкування. У
1991 році вона перебувала у
складі Міністерства охорони
здоров’я України, з 1996 по
2000 рік — Держкоматома
України, з 2000 по 2005 рік —
Міністерства палива та енер-
гетики України, з 2005 по

2006 рік, реорганізувавшись,
СМСЧ №   3 — у складі ДП
НАЕК «Енергоатом», а вже з
квітня 2006 року і до сьогодні
— знову під егідою Мініс-
терства охорони здоров’я
України. Нині медична уста-
нова іменується як Державний
заклад «Спеціалізована ме-
дико-санітарна частина №   3
МОЗ України», свого часу
створений з метою медично-
го забезпечення працівників
ВП «Рівненська АЕС» і насе-
лення міста Кузнецовська, як
частина єдиної системи ра-
діаційної безпеки та захисту
на об’єкті ядерно-паливного
циклу. СМСЧ має вищу ак-
редитаційну категорію, всі
необхідні ліцензійні докумен-
ти для надання висококвалі-
фікованої медичної допомо-
ги. Крім того, наш державний
заклад здійснює медичне
супроводження працівників
підприємств, установ та орга-
нізацій міста в умовах поліклі-
ніки та стаціонару.

З метою підвищення рів-
ня безпеки експлуатації Рів-
ненської АЕС, попередження
професійних захворювань,
зниження виробничого трав-
матизму, збереження профе-
сійної придатності і трудового
довголіття працівників ліку-
вальний заклад проводить
обов’язкові попередні та пе-
ріодичні медичні огляди, пе-
редзмінні медогляди персо-
налу, дії якого пов’язані з
виконанням робіт підвищено-
го ризику, виникненням ава-
рійних ситуацій на окремих
ділянках виробництва.

Довідково: На сьогодні
ДЗ СМСЧ №    3 обслуговує 42
084 жителя міста, з них 8 000
— працівники ВП «Рівненсь-
ка АЕС», 9 040 — діти, в тому
числі постраждалі внаслідок
Чорнобильської катастрофи
(Кузнецовськ відноситься до
4-ї категорії населених пунк-
тів, постраждалих унаслідок
аварії на ЧАЕС).

Становлення і розвиток
спецмедсанчастини тісно по-

в’язане з біографіями міста
атомників Кузнецовська та
Рівненської АЕС. А розпочи-
налося все в далекому трав-
ні 1977 року, коли згідно з
наказом Головного управ-
ління Мінохорони здоров’я
СРСР, на базі Старорафа-
лівської амбулаторії у де-
в’яти кімнатах гуртожитку 
№    1, під керівництвом завіду-
вача П.А. Радавського було
створено невеличку поліклі-
ніку, де надавалася первин-
на медична допомога бу-
дівельникам, працівникам
майбутньої АЕС і місцевим
жителям Вараша.

Більш як тридцять пер-
шопрохідців-медиків пра-
цюють і нині. В їх числі:
Ганна Марківна Левчик, фе-
льдшер з прийому викликів
— ВШМД (відділення швид-
кої медичної допомоги);
Галина Василівна Саво-
рона, молодша медична
сестра — ВШМД; Євгенія
Денисівна Гончаренко, мо-
лодша медична сестра —

ВШМД; Світлана Євгеніїв-
на Малащицька — головна
медична сестра; Тетяна Ва-
силівна Бекішева — лікар-
отоларинголог; Людмила
Іванівна Ноголь, молодша
сестра онкологічного кабі-
нету поліклініки; Віктор Іва-
нович Тарасенко — завіду-
вач рентгенологічного відділу;
Марія Вікторівна Мечкало —
медичний реєстратор — і
цей перелік можна продов-
жувати і продовжувати.

Першим начальником
МСЧ-132 був призначений
Г.М. Матвеєв (з 3 травня
1977 року по 28 серпня 1981
року), який провів велику,
кропітку роботу щодо орга-
нізації та будівництва корпу-
сів поліклініки, стаціонару й
добору кадрів. 

З червня 1982 року по
листопад 1984 року на поса-
ді начальника МСЧ-132 був
Владислав Леонідович Ко-
рецький.

(Продовження 
на 2-й стор.)

Святкову програму Дня
міста продовжили дитячі
творчі колективи Київщини
під гаслом «Хочу бачити
Україну щасливою». Цей об-
ласний фестиваль пройшов
за участю і підтримки голови
Київської облдержадмініст-
раціїї Анатолія Присяжнюка.
Своє мистецтво дарували
творчі дитячі колективи з
Броварів, Бородянки, Виш-
невого, Києво-Святошин-
ського р-ну, Славутича.

До ювілею міста на Цент-
ральній площі відкрили ху-
дожньо-монументальний
ансамбль «Білий Ангел Сла-
вутича». На ньому викарбу-
вані слова Гімна міста: 

Доля нас тут разом звела,
Воля неба на те була.
Опустила свої два крила.
Місто білого Ангела…
Старт традиційної для

Славутича святкової ходи
дитячих, учнівських та трудо-
вих колективів дали учасни-
ки легкоатлетичного пробігу,
присвяченого першобудів-
ничим міста. В колоні почес-
ні гості свята — Надзвичай-
ний і Повноважений Посол
Японії в Україні Тоічі Саката,

радник Надзвичайного і Пов-
новаженого Посла Респуб-
ліки Білорусь в Україні Юрій
Рабко, Надзвичайний і Пов-
новажений Посол Палес-
тини в Україні Мохаммед
Касем Аль-Асаад, екс-пре-
м’єр-міністр України Вале-
рій Пустовойтенко, заступ-
ник міністра надзвичайних
ситуацій в Україні Володи-
мир Холоша, перший зас-
тупник голови Київської обл-
держадміністрації Ярослав
Москаленко, перший зас-
тупник виконавчого дирек-
тора Асоціації міст України
та громад Віктор Кравченко,
віце-президент ДП НАЕК
«Енергоатом» Володимир
Пишний, голова профкому
ДП НАЕК «Енергоатом» Олек-
сій Лич, делегації з Білояр-
ської АЕС (Росія), білорусь-
кого міста-побратима Ка-
лінковічі, міст Севастополь,
Вінниця, Чернігів, Нетішин,
Кузнецовськ, представники
різних підприємств, органі-
зацій, установ Київщини.

Яскрава барвиста хода
пройшла вулицею Дружби
народів, що вельми симво-
лічно, адже будували місто

представники 8 республік
колишнього Союзу, а нині
незалежних країн. На площі
розгорнулося історико-теат-
ралізоване дійство про ос-
новні віхи з життя міста-юві-
ляра.

Міський голова Воло-
димир Удовиченко пред-
ставляв кожен колектив,
його успіхи і внесок у розбу-
дову міста. Сьогодні Славу-
тич — це місто розвиненої
місцевої демократії, висо-
ких стандартів рівня та якос-
ті життя, сучасної системи
надання послуг, постійних
новітніх пошуків. До 25-річ-
ного ювілею відзнакою мі-
ської ради «Почесний гро-
мадянин міста» удостоєні
голова профкому ДП НАЕК
«Енергоатом» Олексій Лич,
начальник управління робіт-
ничого постачання у період
будівництва міста Тезій П’ят-
ницький та член Урядової
комісії по ліквідації аварії на
ЧАЕС при Раді Міністрів
СРСР, заступник голови
Київського обласного вико-
навчого комітету в період
будівництва міста Микола
Степаненко. 

Святкова програма Дня
міста була, як  погода — яск-
рава та сонячна. У місцево-
му парку можна було поди-
витися на виставки та майс-
тер-класи майстрів на-род-

ної творчості, послухати
концертні виступи творчих
колективів Києва, Черніго-
ва та Славутича. Любите-
лі футболу отримали масу
яскравих вражень від това-
риської зустрічі між ФК
«Славутич» і ветеранами «Ди-
намо» (Київ), а вони приїха-

ли зірковим складом — Ва-
щук, Саленко, Яремчук. Ці
прізвища говорять багато. І
ветерани показали чудо-
вий футбол, а потім розда-
вали автографи.

А ще була Міжнародна
парусна регата, де взяли
участь 16 яхт з Білорусі,

Києва, Запоріжжя та Славу-
тича.

Фіналом дійства стала
концертна програма зірок
білоруської та української ест-
ради. І, звичайно ж, салют. Із
ювілеєм тебе, наймолодше
місто України, Славутич!

Людмила ЛЮБИВА
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СЛАВУТИЧУ-25

«Доля нас тут разом звела»
На початку червня наймолодше місто Славутич від-

значило своє перше 25-річчя. До Славутича прибув
Президент України Віктор Янукович. На Центральній
площі міста він вручив 12 державних нагород славути-
чанам, які зробили вагомий особистий внесок у соці-
ально-економічний, культурно-освітній розвиток міста.

СМСЧ-3: є здобутки, є певні проблеми, 
але немає байдужості до людей

Профспілковий комітет СМСЧ-3

Цьогорічний червень особливий для працівників
спеціалізованої медико-санітарної частини №   3 м.
Кузнецовськ. Рятівники та захисники здоров’я і життя
атомників, жителів міста і навколишніх населених пунк-
тів у переддень професійного свята — Дня медичного
працівника відзначили 35-річчя створення лікувального
закладу. Про його становлення і розвиток, про сьогод-
нішні проблеми, досягнення і перспективи великої
медичної родини розповідає в інтерв’ю газеті началь-
ник СМСЧ-3 Олександр Володимирович КОЦЮБИН-
СЬКИЙ.

Олександр Володимирович КО-

ЦЮБИНСЬКИЙ торік відзначив

40-й день народження. У 1994

році закінчив Вінницький медін-

ститут, працював лікарем-інтер-

ном з педіатрії. З 1997 по 2011

роки — лікар-педіатр, заступник

начальника медсанчастини, з

березня минулого року обіймає

посаду начальника СМСЧ-3.

Дружина Олександра Володи-

мировича Тетяна Йосипівна пра-

цює лікарем-гінекологом у про-

філакторії РАЕС. У хірургічному відділенні СМСЧ-3



(Продовження.
Початок на 1-й стор.)
З листопада 1984 року по

грудень 2003 року — Андрій
Арсентійович Паламанюк (за-
раз перебуває на заслуже-
ному відпочинку, проживає у
м. Кузнецовськ). З січня
2004 року по лютий 2011
року — Володимир Бори-
сович Лепеха (на сьогодні
обіймає посаду головного
лікаря Рівненського облас-
ного лікувально-діагностич-
ного центру ім. Поліщука). У
березні 2011 року на посаду
начальника ДЗ СМСЧ №    3
був призначений Олександр
Володимирович Коцюбин-
ський.

— Яку сьогодні матері-
ально-технічну базу має у
своєму розпорядженні СМСЧ
№    3? 

— У нас функціонують:
поліклініка на 600 відвідувань
у зміну з терапевтичним,
педіатричним відділеннями,
лікувально-діагностичним
підрозділом, стоматологіч-
ною поліклінікою, акушер-
сько-гінекологічним відді-
ленням та стаціонар на 295
ліжок. До якого входять:
приймальне, хірургічне, те-
рапевтичне, кардіологічне,
акушерсько-гінекологічне,
неврологічне, інфекційне,
травматологічне, дитяче, опе-
раційне відділення та від-
ділення реанімації й анесте-
зіології. Працюють денний
стаціонар на 15 ліжок, а
також відділення швидкої
допомоги, переливання кро-
ві, клініко-діагностична ла-
бораторія, патолого-анато-
мічне відділення, підрозділи
господарської служби. На
обслуговуванні закладу —
здоровпункт ВП РАЕС, транс-

портний цех, ПТУ-12, школи
та дитячі садки міста.

Пройшовши шлях свого
розвитку, медсанчастина
впевнено зайняла своє на-
лежне місце в медичному
обслуговуванні не лише Куз-
нецовська, а й усього північ-
ного регіону Рівненщини і
сусідніх областей. 

Довідково: Проведений
аналіз захворюваності тим-
часової процездатності пер-
соналу РАЕС, із розрахунку
на 100 працюючих, свідчить
про позитивну динаміку у
цьому напрямі: так, у 2011
році порівняно з 2010-м кі-
лькість випадків, загалом 
по всіх хворобах, зменши-
лася на 7, а в днях — на 
13,5%; догляд за хворими
— випадків поменшало на
18,6%, у днях — зменшення
випадків ще істотніше, на
24%.

Багаторічні ділові зв’яз-
ки єднають СМСЧ з числен-
ними організаціями та під-
приємствами Кузнецовська,
особливо з основним під-
приємством міста та регіону
— ВП «Рівненська АЕС», що
постійно допомагає у вирі-
шенні важливих питань, які
стосуються функціонування
медичного закладу.

— А як у вас з технічним
оснащенням? 

— Медсанчастина має
обладнання для якісного
обслуговування. Але щоб
забезпечити доволі сучас-
ну меддопомогу, з уведен-
ням прогресивних методик
і технологій, потрібні новіт-
ні медтехніка й апаратура.
Їх, звичайно, бракує. Ми
проаналізували, що нам
необхідно для подальшого
розвитку, але головне, що у

нас є, — це бажання колек-
тиву працювати і втілюваті
найновіші технології. Це
беззаперечно. Водночас, ми
звернулися по допомогу з
окреслених питань до Мі-
нохорони здоров’я, якому
підпорядковані, також до ди-
рекції і президента ДП НАЕК
«Енергоатом» з придбання
конкретної медтехніки, зок-
рема, рентген-хірургічної,
ультразвукової установок,
ендоскопічного й іншого об-
ладнання. Сподіваємося на
позитивні рішення. Міська
влада спроможна чимось
тут зарадити, але вона поси-
лається на те, що неможли-
во у цьому разі з місцевого
(міського) бюджету перека-
зувати кошти у державний,
тобто для СМСЧ (у м. Енер-
годар місцева влада у яки-
йсь спосіб все-таки фінан-
сово підтримує технічне
переоснащення тутешньої
СМСЧ-1. — Прим. кор.).
«Хоча, бачте, у нашій лікарні
є три депутати міськради —
два лікарі і медсестра, ми ці
питання опублічнюємо, ви-
носимо на порядок денний,
проте на сьогодні жодних
зрушень у цьому напрямі,
— додає присутній під 
час розмови з начальником
СМСЧ голова профкому, він
же й заступник голови комі-
сії з охорони здоров’я міськ-
ради. — Депутати — «за»,
але міський голова вагаєть-
ся і не знає, як тут діяти.
СМСЧ не гроші, а новітня
апаратура потрібна, хай за-
куплена як для міста».

— У будь-якій справі го-
ловне — кадри. У медицині
їх професіоналізм важить чи
не найбільше, адже від
цього залежить найдорожче
— здоров’я людей?

— Наш кадровий потен-
ціал — це  140 лікарів різного
профілю, 355 спеціалістів
середнього медичного пер-
соналу, 159 — молодшого та
140 — іншого персоналу. За-
галом — 794 особи. Лікарів з
вищою категорією — 54 осо-
би, І категорії — 25, ІІ ка-
тегорії — 12 осіб. Усі вони
проходять атестацію при
Головній атестаційній комісії
МОЗ України.

Особливо приємно від-
значити, що і за сьогоднішніх
нелегких умов працівники
медичної установи намага-
ються не тільки не знижувати
якість і обсяги наданої мед-
допомоги, а й розробляють

нові ефективні засоби ліку-
вання та профілактики
захворювань. Так, за остан-
ній рік впроваджено: Тетяна
Іванівна Латишенко — ке-
сарський розтин по Джоел-
Кохану, регіональне знебо-
лення при пологах, лапарос-
копія в гінекології; Любов
Максимівна Клець — раціо-
нальне застосування респі-
раторних фторхінолонів ІІІ
покоління у лікуванні захво-
рювань органів дихання;
Віталій Іванович Лисак —
лапароскопічне кліпсування
внутрішньої сім’яної вени
(при Варикоцелє); В’ячес-
лав Семенович Глушко 
— застосування препарату
«Нафтізін» 0,1% для інгаля-
цій парасодових при «Сте-
низуючих ларинготрахеїтах,
стенозах гортані І-ІІ ст.» —
загалом медзаклад має
більше 10-ти таких лікарів-
новаторів, наукових пошу-
ковців.

Проте всі ці досягнення
науки безсилі, якщо вони не
перебувають у надійних
руках багатьох наших про-
фесіоналів, котрі відпові-
дально та виважено став-
ляться до своєї справи. І
саме завдяки поєднанню
цих якостей уже протягом
багатьох років наші медики
рятують від хвороб і повер-
тають до повноцінного жит-
тя тисячі людей. 

Сьогодні треба згадати
наших молодих спеціалістів,
які, закінчивши навчання у
вищих навчальних закладах,
швидко влилися у колектив
медико-санітарної частини.
Це сім’я Козлових (Олек-
сандр Валентинович і Ма-
ріанна Василівна), Олек-
сандр Миколайович Козбур,
Наталія Володимирівна Та-
расюк, Наталія Володими-
рівна Сергійчук — і називати
прізвища можна ще і ще. 

Наші професіонали-лі-
карі охоче передають свій
багатий досвід практикан-
там-медикам та інтернам. 

У ці святкові дні хочеться
висловити щиру подяку на-
шим працівникам-ветера-
нам, які перебувають на
заслуженому відпочинку,
але не забувають свій зак-
лад. Це Віра Миколаївна
Шляхта, Ніна Михайлівна
Маратканова, Ніна Андріївна
Тимощук, Надія Степанівна
Соловйова, Алла Андріївна
Нікуліна, Лідія Мусіївна Хут-
ка, Лідія Данилівна Кошмак,

Ганна Улянівна Аскарова та
інші поважні люди.

— Яку роль, Олександре
Володимировичу, відіграє у
житті медзакладу профспіл-
кова організація?

— Практично, я на поса-
ді дещо більше року, ми з
головою і членами профко-
му маємо доволі тісні взає-
мовідносини. Справді, у нас
особливих розбіжностей не-
має: профспілковий комітет
дуже обізнаний з проблема-
ми СМСЧ, у тому числі й
адміністрації. Інколи ми як
партнери ставимо один од-
ному питання, що у нашій, як
у двох сторін, компетенції,
проте спільно знаходимо
потрібне рішення. Це, най-
перше, стосується підготов-
ки і підписання, уже мною,
чинного Колективного дого-
вору. Ми внесли сюди зміни,
і в кращий бік — збільшено
працівникам окремі допла-
ти, видачу молока за умова-
ми роботи тощо, що, до речі,
запропоновано було від ад-
міністрації. Такі й інші питан-
ня ми узаконюємо через
колдоговір. До призначення
головлікарем у закладі була,
так би мовити, напруга се-
ред працюючих пенсіонерів
— їх з досягненням потріб-
ного віку «готували» на зві-
льнення. Проте ми спільно з
головою профкому дали цій
категорії працівників можли-
вість самим визначатися,
якщо ж людина вирішила
піти на заслужений відпочи-
нок, то ми її гарно проводи-

мо, урочисто і з вдячністю, а
не примусово. Справді, є
такі пенсіонери, які можуть
дати фору молодим, вони
уміло справляються зі свої-
ми обов’язками, відповідно
регулярно підтримують свій
фаховий рівень, проходять
спеціальні курси тощо. Дех-
то із них не забажав продов-
жувати у такий спосіб свій
освітній ценз і попросив
дати можливість ще два-три
місяці попрацювати. 
(Закінчення на 3-й стор.)
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17 ЧЕРВНЯ — ДЕНЬ МЕДИЧНОГО ПРАЦІВНИКА. ЗІ СВЯТОМ, ДОРОГІ СПІЛЧАНИ!

СМСЧ-3: є здобутки, є певні проблеми, 
але немає байдужості до людей

Про аспекти роботи первинної профспілкової орга-
нізації медзакладу, за умов фінансової нестабільності,
з поліпшення соціального забезпечення працівників
кореспондент газети запитав у голови профкому
Валентина БОРТНІКА.

— Валентине Андрійовичу, як позначився на діяльності
профспілкового комітету СМСЧ-3 2011 рік?

— Він виявився менш успішним у плані сприяння дохо-
дам працівників державного медзакладу, не було зеконом-
лено коштів з фонду оплати праці для преміювання, як це
відбувалося у 2010 році. Це сталося через цілком об’єктивні
причини і незалежні від нас — згори був урізаний бюджет

медсанчастини на 2011 рік. Але спокій нам, як мовлять, тіль-
ки сниться. Минулоріч, згідно з дорученням Мінохорони
здоров’я України від 3.06.2011 року №   14, планується пере-
дача СМСЧ на фінансування із місцевого (обласного) бюд-
жету, про що стало відомо лише наприкінці жовтня. Наш
профком відразу відреагував на це зверненням до ЦК
Атомпрофспілки про підтримку і прохання апелювати до
Кабінету Міністрів України про збереження статус-кво спе-
ціалізованих медико-санітарних частин, тобто залишити їх у
підпорядкуванні МОЗ України. Аналогічне клопотання ми
спрямували адміністраціям споріднених спеціалізованих
медзакладів, міським головим атомоградів, керівникам
обласних державних адміністрацій.

Надійшла нам офіційна відповідь від органів влади, де
чітко дублюється текст нашого звернення, а в кінці лише
стисло йдеться про реорганізацію та оптимізацію медичних
закладів і установ, а це загрожує зменшенням ліжкового
фонду, що, зрозуміло, потягне за собою скорочення персо-
налу та інші негаразди. Тому профспілковий комітет і його
голова, згідно з трудовим законодавством, мають у цьому
разі дуже пильнувати і не допустити масового звільнення
працівників. За весь період моєї діяльності у профкомі два
чи три рази траплялися такі випадки зі звільненням, коли
закон був на стороні адміністрації беззаперечно.

— Відомо, що відповідно до Генеральної угоди між
Кабінетом Міністрів України і всеукраїнськими об’єднання-
ми роботодавців та професійними спілками і згідно зі стат-
тею 44 Закону України «Про професійні спілки, їх права та
гарантії діяльності» рекомендовано передбачити відраху-
вання профкомам установ та організацій бюджетної сфери
на культурно-масову, фізкультурну і оздоровчу роботу кош-
тів у розмірі, передбаченому колективними договорами,
але не менш ніж 0,3% фонду оплати праці. Роботодавець
фінансує цей пункт закону? 

— Фактично, коли б це здійснювалося, то ми мали б
близько 110—130 тис. грн. на рік, якими б колектив міг ско-
ристатися для реалізації вищезазначених заходів. Але самі
розумієте різницю між словами зобов’язати і рекомендува-
ти. Стосовно ж оздоровлення і відпочинку наших працівни-
ків і їхніх дітей, то у 2011 році на такі цілі витрачено 391 тис.
грн. Це завдяки Атомпрофспілці, зокрема профкомам НАЕК
«Енергоатом» і ВП РАЕС, у нас є можливість оздоровити
персонал за різним профілем у санаторіях і базах відпочин-
ку у Криму, Одесі, на березі Азовського моря, у Трускавці,
Моршині та інших курортних місцях. Спілчани платять 25%—
30% відсотків від вартості путівки. Загалом, кожний сьомий
працівник медсанчастини мав змогу оздоровитись і відпо-

чити, тобто 100 людей щороку. Майже 30—40 дітей медпер-
соналу, від 10 до 16 років, оздоровлюються влітку. Думаю,
що за час повноважень нашого профкому немає таких, кому
б я особисто чи члени профкому при зверненні не допомог-
ли в отриманні путівок і не раз. 

Хочу відзначити велику роботу профкому в організації
новорічних подарунків дітям працівників до 14 років, це біль-
ше 400 осіб, від Володимирецької дирекції Фонду соцстраху-
вання, яку очолює Юрій Володимирович Прокопчук. Взагалі,
ця місцева філія Фонду оперативно реагує на наші заявки,
особливо, на путівки для дітей-інвалідів. Один мінус: путівок
виділяється мізер і пропонуються вони, як повелося, в осін-
ньо-зимовий період, уже наприкінці року. Збір різних доку-
ментів, довідок, копій свідоцтв про народження дітей, інша
рутинна робота під час вищезазначених заходів традиційно
лягає на плечі члена профкому Наталії Олександрівни
Грохольської, нашого бухгалтера Марії Володимирівни Сучко
і секретаря профкому Світлани Євгенівни Малащицької. 

Повернемося ще до теми оздоровлення.
Згідно з Колективним договором є у нас потенційна допо-

мога на оздоровлення, що стабільно виплачується протягом
останніх трьох років, а згідно з відповідним розпорядженням
Кабінету Міністрів України у 2012 році ці виплати по бюджет-
них установах є обов’язковими, але суто медпрацівникам.
Персонал же господарських служб (водії, санітарки, бухгал-
тери, електрики, працівники пральні й інші) позбавлений, так
би мовити, цієї преференції. Але у нашому колдоговорі їм
така соціальна гарантія прописана і всі «непрофільні» праців-
ники  цього року вже отримали матеріальну допомогу, дже-
релом якої є певна економія коштів фонду оплати праці.

Торік, як і в попередні періоди, не залишилась без задо-
волення жодна заява на отримання матеріальної допомоги у
зв’язку з різними сімейними і трудовими обставинами. Ще
раз наголошу, що працівникам, які потрапили в складну
життєву ситуацію ми завжди йдемо назустріч, бо від нега-
раздів ніхто не застрахований. Сподіваюся, що врешті-решт
буде урегульоване питання про оплату чергування педіатрів,
терапевтів, вузьких спеціалістів зі стаціонару та їх відпочинок
згідно із законодавством, нашим Колективним договором і
забезпечено їх юридичну захищеність на час виконання цих
робіт. Профком неодноразово порушував це питання на
зборах і конференціях трудового колективу і спільних засі-
даннях із адміністрацією. Певен, що разом із новим началь-
ником СМСЧ Олександром Володимировичем Кобилянсь-
ким ми знайдемо компромісне рішення. Він готовий вести
діалог і взаємодіяти разом з профкомом в інтересах праців-
ників, отже, і стабільної, впевненої роботи медсанчастини.

Профспілковий лідер СМСЧ-3 Валентин Андрійович БОРТНІК,

насамперед, лор-лікар, професія, що ріднить його як охоронця здо-

ров’я людей і прав та інтересів односпілчан, а це 720 осіб.

Починаючи з 2002 року, він утретє обирається головою профкому,

який сьогодні налічує 7 осіб, у їх складі член ЦК Атомпрофспілки

хірург Віталій Олександрович Тараканець. 

Голова профкому медзакладу є депутатом Кузнецовської міськради

трьох скликань, брав участь у III — V з’їздах Атомпрофспілки

України.

Дружина Віталія Андрійовича Галина Миколаївна — завідувачка

терапевтичного відділення поліклініки.

Голова профкому медсанчастини Валентин Андрійович БОРТНІК (у

центрі) і незмінний секретар профкому з більш як 20-річним атом-

профспілковим стажем, головна медична сестра лікувального

закладу Світлана Євгенівна МАЛАЩИЦЬКА разом з почесним

гостем трудового колективу, колишнім начальником медсанчастини

упродовж двадцяти років, Андрієм Арсентійовичем ПАЛАМА-

НЮКОМ, дочка Оксана якого продовжує тут лікарську династію.

Наталія КІЗІН у колективі СМСЧ

почувається, як у рідному домі.

Профком та адміністрація мед-

санчастини за тяжких сімейних

обставин: померла її мама —

працівниця лікарні, матеріально

допомогли дівчині закінчити

Рівненське медучилище і влаш-

тували у медзаклад на роботу

лаборантом.

У неврологічному відділенні СМСЧ-3
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КОРПОРАТИЗАЦІЯ — ЦЕ, НАЙПЕРШЕ, ЛЮДИ

ПРО ПРОЕКТ ЗАКОНУ УКРАЇНИ «ПРО КОРПОРАТИЗАЦІЮ ДЕРЖАВНИХ ПІДПРИЄМСТВ»
Проект Закону України «Про корпоратизацію державних

підприємств» (далі — проект Закону) розроблено Міне-
коном-розвитку відповідно до пункту 119.1.2. Національ-
ного плану дій на 2012 рік щодо впровадження Програми
економічних реформ на 2010—2014 роки «Заможне суспіль-
ство, конкурентоспроможна економіка, ефективна держа-
ва», затвердженого Указом Президента України від
12.03.2012 №   187 (далі — План дій). Як відомо, згідно з цим
планом дій корпоратизації підлягатиме ДП НАЕК «Енер-
гоатом». Проект Закону розміщений в мережі Інтернет на
офіційному сайті Мінекономрозвитку 29 травня 2012 року
(друкується у газеті. — Прим. ред.).

Мінекономрозвитку пропонує встановити чітку процедуру
перетворення державних унітарних комерційних підприємств
(далі — підприємства) в акціонерні товариства, сто відсотків
акцій яких належать державі (далі — акціонерні товариства).

Як вважає Мінекономрозвитку, на сьогодні порядок кор-
поратизації підприємств регулюється нормативно-право-
вими актами, прийнятими до набрання чинності Конститу-

цією України, законами України «Про управління об’єктами
державної власності», «Про акціонерні товариства», а саме:
Указом Президента України від 15.06.1993 №    210 «Про кор-
поратизацію підприємств», постановами Кабінету Міністрів
України від 05.07.1993 №    508 «Про затвердження Положення
про порядок корпоратизації підприємств», від 19.07.1993 
№  556 «Про затвердження Положення про спостережну
раду», які визначають корпоратизацію як перетворення під-
приємства у акціонерне товариство, 75 відсотків акцій якого
належать державі. Вимогу про законодавче регулювання
зазначеного питання містить Закон України «Про акціонерні
товариства», положення якого передбачають, що особли-
вості створення акціонерних товариств у процесі привати-
зації та корпоратизації визначаються законодавством про
приватизацію та корпоратизацію. 

Законопроектом передбачається врегулювання питання
прийняття органом управління рішення про корпоратизацію
підприємства, державну реєстрацію новоствореного това-
риства, створення наглядової ради та ревізійної комісії,

покладання функцій загальних зборів до моменту внесення
змін до реєстру власників на орган управління. 

Як вважає Мінекономрозвитку, процес перетворення
державних підприємств у державні акціонерні товариства в
цілому триватиме від чотирьох місяців, а саме: прийняття
рішення про корпоратизацію, формування складу комісії з
корпоратизації, підготовка статуту товариства, проведення
оцінки цілісного майнового комплексу. У разі здійснення
заходів з реструктуризації строки проведення корпоратиза-
ції можуть бути збільшені. Реалізація законопроекту, у разі
його прийняття, на думку Мінекономрозвитку дасть збіль-
шення надходжень до бюджету внаслідок діяльності дер-
жавних акціонерних товариств, які будуть більш пристосо-
ваними до ринкових умов господарювання.

За наявності зауваження та пропозиції прошу надіслати
на електронну адресу: kus@union.kiev.ua

Юрій КОЛЕСОВ, 
експерт з аналізу законопроектів 

ЦК Атомпрофспілки

ПРОЕКТ
ЗАКОН УКРАЇНИ
ПРО КОРПОРАТИЗАЦІЮ ДЕРЖАВНИХ ПІДПРИЄМСТВ 
Цей Закон регулює правові, економічні та організаційні відносини, пов’язані з корпора-

тизацією державних комерційних підприємств у державні акціонерні товариства, та спря-
мований на забезпечення економічної безпеки та захисту інтересів держави. 

Стаття 1. Сфера дії Закону
1. Дія цього Закону поширюється на державні комерційні підприємства, в тому числі

ті, що мають стратегічне значення для економіки та безпеки держави, а також об’єкти
права державної власності, що не підлягають приватизації, згідно із Законом України
«Про перелік об’єктів права державної власності, що не підлягають приватизації». 

2. Дія цього Закону не поширюється на державні комерційні підприємства, що здійсню-
ють діяльність, передбачену статтею 4 Закону України «Про підприємництво», казенні під-
приємства, державні комерційні підприємства, корпоратизація яких здійснюється відповід-
но до Закону України «Про особливості приватизації підприємств, що належать до сфери
управління Міністерства оборони України».

Стаття 2. Визначення термінів 
1. У цьому законі наведені нижче терміни вживаються у такому значенні:
1) державне акціонерне товариство (далі — товариство) — акціонерне товариство,

створене у процесі корпоратизації, сто відсотків акцій якого належить державі;
2) корпоратизація — перетворення державних комерційних підприємств у державні

акціонерні товариства;
3) об’єкт корпоратизації (далі — підприємство) — державне комерційне підприємство. 
2. Вартість майна підприємства, що передається до статутного капіталу новостворено-

го товариства, не може бути менша від суми, передбаченої статтею 14 Закону України «Про
акціонерні товариства».

Стаття 3. Створення товариств
1. Засновниками товариств, що утворюються шляхом корпоратизації, є суб’єкти управлін-

ня об’єктами державної власності, визначені абзацами другим — шостим частини першої стат-
ті 4 Закону України «Про управління об’єктами державної власності» (далі — засновники). 

/прим.: Стаття 4. Суб’єкти управління об'єктами державної власності 
1. Суб’єктами управління об’єктами державної власності є: 
Кабінет Міністрів України; 
Центральний орган виконавчої влади, що забезпечує реалізацію державної політики у

сфері управління об’єктами державної власності; 
центральний орган виконавчої влади, що забезпечує формування та реалізує держав-

ну політику у сфері економічного розвитку;
міністерства та інші органи виконавчої влади (далі — уповноважені органи управління); 
Фонд державного майна України; 
органи, які здійснюють управління державним майном відповідно до повноважень,

визначених окремими законами; 
державні господарські об’єднання, державні холдингові компанії, інші державні госпо-

дарські організації (далі — господарські структури)/
Рішення про корпоратизацію підприємств, що не підлягають приватизації, тих, що

мають стратегічне значення для економіки та безпеки держави, приймає Кабінет Мініст-
рів України, а також визначає їх засновників.

Порядок проведення корпоратизації підприємств встановлюється Кабінетом Міністрів
України. 

2. Від дати прийняття рішення про корпоратизацію підприємства до дати державної
реєстрації товариства стосовно цього підприємства забороняється: 

вчинення правочинів, які можуть призвести до відчуження майна, вартість якого ста-
новить більше 5 відсотків балансової вартості його активів на день затвердження
останнього балансового звіту;

скорочення чисельності працівників;
здійснення випуску цінних паперів, надання та одержання позик;
передача майна в оренду, заставу, безоплатне користування.

У разі, коли такі дії передбачені планом реструктуризації або необхідні для ефективного
функціонування підприємства, що корпоратизується, вони виконуються підприємством з
дозволу засновника за поданням комісії з корпоратизації підприємства.

3. Державна реєстрація товариства проводиться в установленому законом порядку.
Реєстрація випуску акцій товариства здійснюється в порядку, визначеному Національною
комісією з цінних паперів та фондового ринку. Плата за державну реєстрацію товариства та
реєстрацію випуску його акцій не справляється.

4. З дня державної реєстрації товариство стає правонаступником корпоратизованого
підприємства. 

5. Типовий статут товариства затверджується Кабінетом Міністрів України. 
Стаття 4. Особливості управління товариствами 
1. Функції з управління корпоративними правами держави товариств здійснюють

суб’єкти управління об’єктами державної власності, яким в установленому Кабінетом
Міністрів України порядку передаються відповідні повноваження (далі — орган управлін-
ня).

Відомості про утворене товариство вносяться до Єдиного реєстру об’єктів державної
власності в установленому Кабінетом Міністрів України порядку.

2. Від дня державної реєстрації товариства і до моменту внесення змін до реєстру влас-
ників іменних цінних паперів повноваження загальних зборів реалізуються засновни-
ком або органом управління.

3. Обов’язки голови виконавчого органу товариства до першого засідання наглядової
ради покладаються органом управління на керівника підприємства, що корпоратизується, з
яким орган управління укладає контракт.

Орган управління за поданням голови виконавчого органу товариства затверджує його
персональний склад з числа посадових осіб підприємства, що корпоратизується.

4. До статутного капіталу акціонерних товариств, які створюються на базі майна дер-
жавних підприємств, що не підлягають приватизації, вноситься право господарського
відання таким майном без права його відчуження на користь третіх осіб.

5. Положення Закону України «Про відновлення платоспроможності боржника
або визнання його банкрутом» не застосовуються до товариств, утворених шляхом
корпоратизації державних підприємств, які не підлягають приватизації, та тих, що
мають стратегічне значення для економіки та безпеки держави, протягом трьох
років. 

6. Завдання на голосування з порядку денного засідання наглядової ради товариства з
відповідними обґрунтуваннями надається члену наглядової ради органом управління за
погодженням із центральним органом виконавчої влади, що забезпечує формування та
реалізує державну політику у сфері економічного розвитку, у порядку, визначеному
Кабінетом Міністрів України.

Стаття 5. Наглядова рада та ревізійна комісія товариства
1. У товаристві утворюється наглядова рада та ревізійна комісія.
Кількісний склад наглядової ради та ревізійної комісії товариства визначається його

статутом.
2. Персональний склад наглядової ради та ревізійної комісії товариства затверджу-

ється органом управління за погодженням з центральним органом виконавчої влади,
що забезпечує формування та реалізує державну політику у сфері економічного роз-
витку. 

До складу наглядової ради товариства включається особа, яка не має будь-яких діло-
вих, родинних зв’язків з товариством, членами його органів та не є або не була протягом
останніх 3-х років керівником підприємства, що перетворюється у державне акціонерне
товариство, або його дочірніх підприємств. 

3. Порядок формування та діяльності наглядової ради та ревізійної комісії товариства,
утвореного шляхом корпоратизації, затверджує Кабінет Міністрів України. 

Стаття 6. Прикінцеві положення
1. Цей Закон набирає чинності з дня його опублікування.
2. До приведення законодавства у відповідність із цим Законом нормативно-правові

акти застосовуються в частині, що не суперечить цьому Закону.

17 ЧЕРВНЯ — ДЕНЬ МЕДИЧНОГО ПРАЦІВНИКА. ЗІ СВЯТОМ, ДОРОГІ СПІЛЧАНИ!

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

У нас штат майже запов-
нений, за винятком кількох
терапевтів, одного-двох спе-
ціалістів іншого профілю, а
загалом служби СМСЧ уком-
плектовані, люди задоволені
своєю роботою.

— А зарплата працівни-
ків також задовольняє?

—  У нас бюджетна уста-
нова і заробіток у медпра-
цівника відомо який, але
регулярно виплачується
аванс і зарплата. Даємо пра-
цівникам можливість під-
заробити, є у нас сумісницт-
во професій, кілька років
поспіль надаємо їм матері-
альну допомогу на оздоров-
лення, що в області для
медиків майже не робиться.
Слава Богу, ми фінансові
ресурси для таких цілей зна-
ходимо,  раціонально підхо-
димо до їх використання у
службах, проводимо щомі-
сяця скурпульозний аналіз
витрат.

«Цього року, згідно з
рішенням уряду, зарплата
медперсоналу покварталь-
но зростає у невеличких
розмірах. Порівняно з пер-

соналом райлікарень пра-
цівники СМСЧ мають 25%
доплати до зарплати, що
свого часу твердо наполяга-
ла на цьому й виборола
Атомпрофспілка, — прина-
гідно додає голова профкому
Віталій Бортнік». Сьогодні
середньомісячна зарплата
наших працівників дорівнює
2400 грн. (так  відповів на це
конкретне запитання нача-
льник медзакладу. — Прим.
кор.).

Основний дохід нашого
закладу — це проведен-
ня медоглядів на атомці.
Цьогоріч, що втішає, у нас
діє найкращий договір з
РАЕС, зокрема, вперше ми
взяли на себе професійне
утримання й забезпечення
трьох станційних здоров-
пунктів за рахунок атомної
станції. Днями подали доку-
менти на ліцензування цих
здоровпунктів, узаконюючи
тим самим нашу присут-
ність, право на здійснення
там нами певних оглядів,
процедур, діагностичних обс-
тежень, надання невідклад-
ної меддопомоги. Здоров-
пункти, без перебільшення,
ожили за такої якісної систе-

ми функціонування. Цьому
сприяло й плідне співробіт-
ництво з відділом охорони
здоров’я РАЕС, який очолює
Марія Іванівна Смічик.

Упродовж 15 років ко-
лектив ДЗ «СМСЧ №   3 МОЗ
України» своїми силами
проводить концертні про-
грами, присвячені Дню ме-
дичного працівника, Міжна-
родному жіночому дню, що
стали популярними в нашо-
му місті. Працівники мед-
санчастини беруть активну
участь у спортивних заходах
міста, області та України з
футболу, волейболу, шахів.

За спортивні досягнення
медичний колектив неодно-
разово був нагороджений
кубками та грамотами. Ор-
ганізаторами цих та інших
заходів є голова профкому
Валентин Андрійович Борт-
нік та головна медична сест-
ра Світлана Євгеніївна Ма-
лащицька.

— А що готує СМСЧ гря-
дуща медреформа?

— Вона, передусім, пе-
редбачає оптимізацію галу-
зі. З огляду на це, торік ми
провели певну роботу, щоб
зберегти статус спеціалізо-

ваної медико-санітарної час-
тини і як державного закладу,
поки що знайшли тут під-
тримку на всіх рівнях держ-
влади й управління. Були
також звернення з цього
приводу у відповідні інстан-
ції від РАЕС.

Реформи потрібні в ме-
дицині, здійснюються вони
і в нашому закладі. Пере-
дусім — це впровадження
сімейної медицини. На сьо-
годні сформовано дві діль-
ниці загальної практики
сімейної медицини. З цією
метою проходять спеціалі-
зацію два терапевти, пла-
нується прийняти в штат
ще двох сімейних лікарів.
Крім того, проводиться
певна робота з самоопти-
мізації — раціонального
використання трудових ре-
сурсів.

Роль медичного праців-
ника в нашому суспільстві
завжди буде важливою та
необхідною. І кожний лікар
розуміє: здоров’я суспіль-
ства залежить від професій-
ності, порядності й душевної
доброти послідовників Гіп-
пократа.

Микола ВАРЧИН

ПРАВОВА ДОПОМОГА

Чи може бути зменшено розмір допомоги на оздо-
ровлення до відпустки, якщо медпрацівник уже одер-
жав матеріальну допомогу напередодні? 

П. Чернецький, м. Нетішин
Згідно з постановою Кабінету Міністрів України від

11.05.2011 р. №   524 «Питання оплати праці працівників
установ, закладів та організацій окремих галузей бюджет-
ної сфери» (далі — постанова №     524) з 1 січня 2012 р.
медичним і фармацевтичним працівникам державних та
комунальних закладів (установ) виплачується допомога
на оздоровлення в розмірі посадового окладу під час
надання основної щорічної відпустки.

Ця допомога є обов’язковою і має плануватися в кош-
торисі закладу охорони здоров’я.

Відповідно до п.4 постанови Кабінету Міністрів України
від 30.08.2002 р. №   1298 «Про оплату праці працівників на
основі Єдиної тарифної сітки розрядів і коефіцієнтів з
оплати праці працівників установ, закладів та організацій
окремих галузей бюджетної сфери» та п.5.11 Умов оплати
праці працівників закладів охорони здоров’я та уста-
нов соціального захисту населення, затверджених на-
казом Мінпраці та МОЗ України від 05.10.2005 р. 
№    308/519 (далі — Умови), керівникам бюджетних уста-
нов, закладів та організацій надано право в межах Фонду
заробітної плати, затвердженого в кошторисах доходів і
видатків, надавати працівникам матеріальну допомогу, в
тому числі на оздоровлення, в сумі не більш ніж один
посадовий оклад на рік, крім матеріальної допомоги на
поховання.

Такі умови поширюються на всі категорії працівників
закладів охорони здоров’я.

Обсяги фонду заробітної плати працівників комуналь-
них закладів охорони здоров’я формують самостійно міс-
цеві органи влади під час закладення показників видатків
місцевих бюджетів на відповідний рік.

Отже, медичні працівники мають право на допомогу на
оздоровлення в розмірі посадового окладу під час надан-
ня основної щорічної відпустки.

Також керівник закладу охорони здоров’я має право
ухвалити рішення щодо надання медичному працівникові
матеріальної допомоги (крім матеріальної допомоги на
оздоровлення) згідно з п.5.11 Умов у межах наявних кош-
тів на оплату праці.

СМСЧ-3: є здобутки, є певні проблеми, 
але немає байдужості до людей



13 июня 2012 года после продолжи-
тельной и тяжелой болезни ушла из
жизни уникальная женщина, владеющая
большими организаторскими способно-
стями, высоким профессионализмом,
чутким сердцем, 

ПРИХОДЬКО Надежда Васильевна.
Свою трудовую деятельность на

Запорожской АЭС она начала в 1989
году экономистом, последнее время,
перед уходом на пенсию, работала
заместителем начальника УСП ОП ЗАЭС
по экономическим и общим вопросам. 

За принципиальность, высокое чув-
ство ответственности ее с 1997 года
постоянно избирали председателем Ре-
визионной комиссии первичной проф-
союзной организации ОП ЗАЭС, с 2002 года — председателем
Ревкомиссии ППО ГП НАЭК «Энергоатом» и членом Ревкомис-
сии Атомпрофсоюза.

Администрация и профсоюзный комитет ОП ЗАЭС выражают
глубокое соболезнование родственникам Надежды Васильевны
Приходько в связи с тяжелой утратой. Вечная ей память.

***
Коллектив и руководство Атомпрофсоюза выражают

искренние соболезнования родным и близким по поводу преж-
девременной смерти председателя Ревизионной комиссии
ППО ГП НАЭК «Энергоатом» и члена Ревизионной комиссии
Атомпрофсоюза Надежды Васильевны ПРИХОДЬКО.

Проте опитування насе-
лення зон розміщення укра-
їнських атомних станцій
свідчать про укорінене у сві-
домості наших співвітчизників
почуття недовіри до безпеч-
ності виробництва ядерної
енергії. Зрозуміло, що таке
відношення є відлунням Чор-
нобильської катастрофи та
нещодавніх подій на АЕС в
Японії. В той же час громад-
ськість знає мало про такі
загальновідомі факти, що
атомні станції є чистішими в
екологічному плані, ніж ТЕС,
а їхній радіаційний вплив на
населення приблизно в 2—5
разів менший. Крім того,
атомна галузь внаслідок
наукоємкості дає поштовх
для наукових розробок у
суміжних галузях: інформа-
ційній, космічній, медичній,
індустрії радіофармпрепа-
ратів та ін. Також сьогодні в
різних країнах ведеться ак-
тивний пошук ядерних тех-
нологій для майбутнього. 

Для підвищення рівня
обізнаності та поінформо-
ваності громадськості про
безпечне та надійне функ-
ціонування, а також розви-
ток ядерно-промислового
комплексу держави «Атомп-
роектінжиніринг», що є відок-
ремленим підрозділом НАЕК
«Енергоатом», та Українське
ядерне товариство (УкрЯТ)
за підтримки місцевих орга-
нів влади Хмельниччини та
Рівненщини провели інфор-
маційно-просвітницьку акцію
серед бібліотек, розташова-
них у регіоні спостереження
Хмельницької АЕС. Акція про-
ходила з вересня 2011 року
по березень 2012 та охопи-
ла 36 центральних, міських,
районних, сільських, шкіль-
них бібліотек Білогірського
та Ізяславського районів, а
також м. Славута Хмельни-
цької області, Острозького та
Здолбунівського районів Рів-
ненської області.

Свою головну мету орга-
нізатори акції бачили в про-
паганді знань з атомної
енергетики серед широких
верств населення регіону, а
також — розвиток інтелекту-
ального потенціалу місцевої
молоді та сприяння її про-
фесійній орієнтації.

За умовами конкурсу
бібліотеки організовували та

проводили просвітницькі за-
ходи: виставки, конкурси,
читання, екологічні марш-
походи, літературно-музичні
композиції на тему «Атомна
енергія — енергія розвитку».
Організаційний комітет ак-
ції, до складу якого увійшли
фахівці «Атомпроектінжині-
ринг» та секретаріату УкрЯТ,
отримав звіти від бібліотек з
детальним описом заходів,
відео, фото та мультимедій-
ними матеріалами, а також
публікаціями в засобах ма-
сової інформації. 

На основі наданих в 
оргкомітет матеріалів було
визначено переможців. Ві-
це-президент, виконавчий
секретар Українського ядер-

ного товариства Сергій Бар-
башев зауважив, що «члени
оргкомітету віддали пере-
вагу передусім тим робо-
там, які містили професій-
ний та незаангажований
підхід до розкриття теми
акції. 

Офіційне підбиття під-
сумків акції відбулося у
травні у приміщенні Будинку
культури міста Славути. Пе-
реможці та учасники були
нагороджені дипломами,
грамотами від ВП «Атом-
проектінжиніринг» ДП НАЕК
«Енергоатом» та Українсь-
кого ядерного товариства.
Усім учасникам акції було
вручено виставкове облад-
нання — стійки для розмі-

щення журналів, газет, книг.
Серед цінних призів — фо-
тоапарати Canon та нетбуки.
Бібліотеки отримали також 
і спеціальну літературу з
атомної тематики, яка роз-
рахована не тільки на дорос-
лу, а й на дитячу аудито-
рію. Подарунки допоможуть
учасникам акції продовжити
просвітницьку роботу з по-
ширення достовірної інфор-
мації про атомну енергетику
серед населення регіону,
усіх небайдужих людей, хто
цікавиться перспективним
соціально-економічним роз-
витком свого краю, май-
бутнє якого безпосередньо
пов’язане з розбудовою
ХАЕС. У День захисту дітей

вихованці Центру соціаль-
но-психологічної реабілі-
тації дітей міста-супутни-
ка ЮУАЕС вирушили до
Миколаєва, де відвідали
зоопарк і взяли участь у
святковій розважальній
програмі. Такий подарунок
зробив хлопчикам та дів-
чаткам колектив ВП «Юж-
но-Українська АЕС». Ще
одним подарунком дітям,
обділеним батьківським
теплом, стали 10 путівок
на літній відпочинок у ди-
тячий оздоровчий центр
«Дружба» в Рибаківці, ви-
ділені профспілковим ко-
мітетом підприємства. 

Атомники не перший рік
шефствують над дитячим
центром, у стінах якого зна-
ходять притулок юні жителі
міста енергетиків і Мико-
лаївської області, що потре-
бують соціального, правово-
го та психологічного захисту.
Минулого року, завдяки до-
помозі колективу Южно-Ук-
раїнського енергокомплексу
виконано ремонт приміщень
спального корпусу та відре-
монтовано аварійні водока-
налізаційні мережі в підваль-
ному приміщенні. Виділення
коштів на придбання змінно-
го взуття, солодкі подарун-
ки, організація поїздок і екс-
курсій — так енергетики
виявляють свою турботу про
вихованців дитячого соці-
ального центру.

Цього року в ході за-
гальноміського весняного
суботника представники ко-
лективу атомників упорядку-
вали територію установи,
висадили плодові дерева,
підготували бетонні плити
огорожі для проведення пер-
шого в історії міста конкурсу
графіті (див. «Атомник Ук-
раїни» №    23). До речі, час-
тину коштів на придбання
аерозольних балончиків з
фарбою виділила організація
молоді АЕС. Отож за сприян-
ня енергетиків колись сіра
бетонна стіна, що обгород-
жує дитячий реабілітаційний
центр, нині радує малечу
яскравими картинами мор-
ської, спортивної та казкової
тематики. 

Не залишилися без ува-
ги в День захисту дітей і інші
юні жителі Южноукраїнська.
Свою частку в створення за-
гального святкового наст-
рою вніс і колектив ВП
ЮУАЕС. У Палаці культури
«Енергетик» для юних горо-
дян було організовано роз-
важальну програму «Чарів-
ний берег дитинства», під час
якої активні учасники музич-
них конкурсів, захоплюючих
естафет і танцювальних зма-
гань отримали пам’ятні при-
зи. Без подарунка не зали-
шилася жодна дитина — усім
дітям, присутнім на веселій
виставі, від колективу атом-
ників були вручені яскраві
повітряні кульки. 
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ЗОНА СПОСТЕРЕЖЕННЯ АЕС — ТЕРИТОРІЯ ГЛАСНОСТІ: ІНФОРМАЦІЙНО-ПРОСВІТНИЦЬКА АКЦІЯ ВП ЮУАЕС: ПРОФСПІЛКОВА  ДОПОМОГА

З ТУРБОТОЮ ПРО ДІТЕЙ

На базі відпочинку «Нептун» відбулося спортивне
свято: змагання з волейболу, настільного тенісу,
шахів та шашок. Ентузіасти здорового способу життя,
працівники підприємства ДНВП «Цирконій» показали
свою фізичну здатність і силу волі боротися у кожно-
му з видів спорту. Навіть дощ та прохолодна погода
не змогли охолодити змагальний дух заводчан. А
наприкінці спортивного заходу його учасників чекала
навариста юшка.

Голова профкому ДНВП «Цирконій»
В.Г.КІСІЛЬОВ

СПІЛЧАНИ — ЕНТУЗІАСТИ ЗДОРОВОГО ВІДПОЧИНКУ

Атомна енергія — енергія розвитку
В Україні сьогодні не

існує альтернативи деше-
вій атомній енергії, —
стверджують фахівці. Не-
заперечним також є факт,
що в найближчій перспек-
тиві ядерна енергетика
збереже своє лідерство в
загальному енергобалан-
сі країни.

Інформація за темою

Майбутні польські журналісти,
фахівці у сфері міжнародних відносин
та політологи відвідали Южно-Україн-
ський енергокомплекс. Для студентів і
викладачів факультету політичних
наук та журналістики найбільшого в
Польщі Познаньського університету
ім. Адама Міцкевича екскурсія на уні-
кальний енергетичний об’єкт на Пів-
денному Бузі стала своєрідним сюр-
призом: працівники Миколаївського
Чорноморського державного універси-
тету ім. Петра Могили, куди поляки
приїхали у рамках обміну студентами,
повідомили, що є можливість побува-
ти на Южно-Українській атомній елек-
тростанції. 

Іноземні гості під час візиту ознайо-
милися з роботою АЕС (побувавши на
повномасштабному тренажері блочного
щита управління та почувши відповіді
фахівців на поставлені питання), Олек-
сандрівської ГЕС і Ташлицької ГАЕС. З
великою зацікавленістю студенти сприй-
няли і лекцію в інформаційно-культурному
центрі «Імпульс», і відвідування пристан-
ційного майданчика, де були зроблені
пам’ятні фото на тлі атомної станції. 

Світлана СЕДУН, аспірант університе-
ту ім. Адама Міцкевича: «Це дуже цікаво

для студентів, тому що сьогодні в Польщі
ведуться гарячі дискусії про те, чи треба
будувати атомні блоки у нас? І чому По-
льща має купувати дорогу електроенер-
гію у інших країн, якщо може виробляти
свою? Польська громадськість сьогодні
розділилася на дві частини. Одна висту-
пає за будівництво атомної електростан-
ції, інша — проти. Більшість молодого
покоління Польщі відноситься до першої
частини. Воно прагматичніше ставиться
до сучасного життя. І десятеро людей, які
сьогодні побували на Южно-Українській
АЕС, упевнена, ще більше сформують
думку про необхідність будівництва атом-
них блоків у Польщі». 

Донай Лукаш ДАРИУШ, викладач від-
ділу політичних наук та журналістики, кан-
дидат політичних наук університету ім.
Адама Міцкевича: «У нас у Польщі поки
що немає атомної електростанції. У пла-
нах будівництво двох або навіть чотирьох
станцій. Звичайно, постає питання: чи
безпечна ця енергія? Але коли побуваєш
на такій екскурсії, розумієш, що усе
добре і різні побоювання — марні. Насп-
равді, за безпекою АЕС стоїть праця
величезної кількості людей. Добре, що є
можливість приїхати та побачити роботу
діючої атомної станції зсередини». 

Польські студенти на ЮУАЕС

ПАМ’ЯТІ КОЛЕГ

8 июня 2012 года после тяжелой
болезни ушла из жизни веселая, уди-
вительно коммуникабельная женщи-
на, бухгалтер профсоюзного комитета 
Валентина Антоновна ФОРМОС. 

С мая 1985 года она начала свою тру-
довую деятельность на Запорожской АЭС
в должности бухгалтера. С 2002 года ра-
ботала бухгалтером профсоюзного коми-
тета ОП ЗАЭС. Высокий профессиона-
лизм в работе, принципиальность, умение
отстаивать свою точку зрения характери-
зовали эту женщину.

Профсоюзный комитет ОП ЗАЭС
скорбит по преждевременно ушедшей из
жизни Валентине Антоновне и выражает
соболезнование ее семье и близким лю-
дям. Вечная ей память.


